

APPOINTMENT

Dr. B. A. Gingras, Deputy Awards Officer of the National Research Council of Canada since 1966, has been appointed Awards Officer, responsible for the Council's Awards program. He will report directly to Dr. Donald J. LeRoy, Vice-President (Scientific) of NRC, who is responsible for the Council's Awards Program for Support of University Research.

The Awards Program supports research in Canadian universities by providing scholarships for outstanding graduate students, research grants for university professors, and assistance to a variety of general scientific programs. Funds are provided by a separate Parliamentary appropriation, and cannot be used by the Council for any other purpose.

Dr. Gingras will be responsible for the general administration of approved policies of the following standing committees: Annual Grants, Negotiated Grants, and Scholarships and Fellowships. He will also be responsible for a number of special activities, which will include maintaining liaison with other granting agencies; acknowledging requests, notifying grantees of decisions, and carrying out all related correspondence; calling meetings of committees when required; ensuring that all vacancies on grant selection and related committees are filled; providing secretarial and other assistance for such committees; and ensuring that complete information is available for committee action.

Dr. Gingras will visit universities across the country to acquaint grantees and business officers with NRC policies, and will bring to the appropriate

committee of the Council the views of university personnel for consideration in relation to policy.

He will also aid in establishing budget requirements and provide information for other organizations.



NOMINATION

Le Dr B. A. Gingras, administrateur adjoint des bourses d'études du Conseil national de recherches du Canada depuis 1966, a été nommé administrateur responsable du Bureau des bourses et des subventions du Conseil.

Le Dr Gingras relèvera du Dr Donald J. LeRoy, vice-président du Conseil (Section scientifique), chargé du Programme d'aide à la recherche universitaire par l'octroi de bourses d'études aux meilleurs diplômés, de subven-

tions de recherches destinées aux professeurs d'université, et d'assistance financière pour diverses initiatives dans le domaine scientifique. Les fonds du programme proviennent de crédits particuliers votés par le Parlement canadien et ne peuvent être utilisés à d'autres fins.

Le Dr Gingras se voit confié l'administration générale des projets approuvés par les comités permanents chargés de l'étude des subventions annuelles, des subventions concertées de développement, et des bourses d'études ordinaires et de perfectionnement en recherches. Il s'occupera aussi de certaines activités particulières, notamment: assurer la liaison avec les autres agences de bourses d'étude; accuser réception des demandes de bourses, communiquer les décisions aux boursiers; voir aux travaux connexes nécessaires de correspondance; convoquer les comités au besoin; veiller à ce que toute vacance dans les comités de sélection de subventions et autres comités connexes soit comblée; procurer à ces comités les services de secrétariat et autres; enfin, assurer que toute l'information nécessaire au bon fonctionnement des comités leur soit disponible.

Le Dr Gingras effectuera aussi des visites des universités à travers le pays afin de renseigner les bénéficiaires des bourses et les dirigeants d'entreprises sur les directives du Conseil et, d'autre part, il informera les comités appropriés du Conseil des opinions des autorités universitaires lors de la planification du programme.

Il collaborera également à l'établissement des prévisions budgétaires et procurera à d'autres organismes les renseignements dont ils peuvent avoir besoin.

Science Dimension is published six times a year by the Information Services Office of the National Research Council of Canada. Stories in this issue may be reprinted without permission, but a credit line would be appreciated. Requests for additional copies, photos and information should be addressed to Science Dimension, Administration Building, NRC, Montreal Road, Ottawa 7, Canada. Telephone: (613) 993-9101.

Publiée six fois par an par les Services d'information du Conseil national de recherches du Canada. La reproduction des textes est autorisée. Toutefois on aimerait que mention de cette revue soit faite. Pour renseignements, photos et copies supplémentaires, veuillez vous adresser à: Science Dimension, Edifice de l'Administration, Conseil national de recherches, Chemin de Montréal, Ottawa 7, Canada. Téléphone: (613) 993-9101.

Managing Editor/Directeur – René Montpetit

Editor/Rédacteur en chef – John E. Bird

Writers/Rédacteurs – Joan Powers Rickerd, Arthur J. Mantell, Earl S. Maser (F)

Photography/Photographie – Grant Crabtree, Bruce Kane

Design & Production/Arts graphiques et production – Robert C. Rickerd